

Понятие, признаки, структура и виды административно-правовых режимов миграционной безопасности Российской Федерации

Степанов Алексей Владиславович,

*заместитель начальника Пермского института ФСИИ России,
кандидат юридических наук, доцент, полковник внутренней службы
614012, г. Пермь, ул. Карпинского, д. 125,*

доцент кафедры гражданско-правовых дисциплин

*Пермского филиала Российской академии народного хозяйства и государственной службы
при Президенте Российской Федерации*

614990, г. Пермь, б-р Гагарина, д. 10

E-mail: a.stepanov1975@mail.ru

В статье обосновывается авторский подход к понятию и содержанию административно-правовых режимов миграционной безопасности в России. Анализируется правовая доктрина на предмет понятий и сущности правовых режимов. Выделяются характерные признаки административно-правового режима миграционной безопасности, а также предлагается перечень статичных и динамичных элементов, составляющих его структуру. Изучаются различные точки зрения о классификации правовых режимов, на основании чего формулируются виды режимов миграционной безопасности исходя из разных критериев деления. На основе проведенного анализа автором дается определение административно-правового режима миграционной безопасности в Российской Федерации.

Ключевые слова: миграционная безопасность, административно-правовой режим, признаки миграционного режима, структура (элементы) миграционного режима (цель; нормы права, объединенные в нормативные правовые акты; объект режима, субъекты режима (их правовые статусы); правовые средства, режимные правила, система гарантий); виды административно-правовых режимов миграционной безопасности.

The Concept, Attributes, Structure and Types of Administrative Legal Regimes of Migration Security in the Russian Federation

Aleksey V. Stepanov

Deputy Head of the Perm Institute of the FPS of Russia

PhD (Law), Associate Professor, Colonel of Internal Service

*Associate Professor of the Department of Civil and Legal Disciplines of the Perm Branch
of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration*

The article substantiates the author's approach to the concept of administrative and legal migration security regimes in Russia. There is analyzed the legal doctrine for the concepts and essence of legal regimes. The characteristic features of the administrative and legal regime of migration security are highlighted, and a list of static and dynamic elements that make up its structure is proposed. Various points of view on the question of classification of legal regimes are studied, on the basis of which the types of migration security regimes are formulated based on different division criteria. Based on the analysis, the author gives the definition of the administrative and legal migration security regime in the Russian Federation.

Keywords: migration security, administrative and legal regime, the features of migration security regime, the structure (elements) of migration security regime (purpose, legal norms combined into normative legal acts, object of the regime, subjects of the regime (their legal statuses), legal instruments, regime rules, guarantee system), types of administrative and legal migration security regimes.